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برگزار شد.
مجامع عمومی فوق العاده و عادی بطور فوق العاده اتحادیه 
با  هرمزگان  استان  آبزیان  صادرکنندگان  و  تولیدکنندگان 
حضور صفا ریاست اتاق بازرگانی هرمزگان، بازرگان عضو 
مشاور  بدیعی   ، هرمزگان  بازرگانی  اتاق  نمایندگان  هیئت 
آبزیان، حسن پور مدیر تشکل ها  امور  بازرگانی در  اتاق 
و کمیسیون های اتاق بازرگانی هرمزگان و دیگر مدعوین 

برگزار شد.
بعد  هرمزگان،  بازرگانی  اتاق  عمومی  روابط  گزارش  به 
تایید  مورد  و  اتحادیه  این  ساله  سه  عملکرد  گزارش  از 
از  پس  نهایت  در  حاضر،  اعضای  توسط  آن  گرفتن  قرار 
بازرگان،  مهرداد  آقایان  ماخوذه  آرا  و  انتخابات  برگزاری 
محمدنور  مرادی،  محسن  قاضی،  قلعه  ابراهیمی  طیب 
حاجی زاده، حیدر قاسمی زاده، اکبر سالاری، علی اسلامی 

به  اتحادیه  این  مدیره  هیئت  اعضای  عنوان  به  رمچاهی، 
مدت سه سال و آقای سید پویا مصلی نژاد به عنوان بازرس 

این انجمن به مدت یک سال انتخاب شدند.

اعضای هیئت مدیره اتحادیه تولیدکنندگان و 

صادرکنندگان آبزیان استان هرمزگان انتخاب شدند

بعد از انتخابات باید با توان بیشتری برای مردم کار کنیم
استاندار هرمزگان:

تقدیر و تشکر 
جامعه اقتصادی

در دهه های اخیر، جامعه تجاری بازرگانی هرمزگان و حتی کشور، علیرغم وجود قوانین و ضوابط 
با تنگ نظری ها و چالش هایی که متاثر از نوع نگاه سلیقه ای برخی از مدیران  سازنده همواره 
بوده و هست، دچار محدودیت و تنگناهای ناامید کننده شده است. اما دوران اخیر جامعه اقتصادی 
تجاری هرمزگان به واسطه وجود مدیری همانند آقای حسین سعیدی در راس امور گمرکات استان 

توانسته بود در فضایی آرام و تابع قوانین سال های کم چالشی را پشت سر بگذارد.
پیرامون فعالیت برخی از نیروهای خادم و خدوم، بعضاً نیازی به تعریف و ستایش نیست، چرا که دوره 
این موضوع است،  مبین  و  بهترین موید  نیروها و قضاوت جامعه هدف، خود  این دست  عملکردی 
مدیرانی همانند آقای حسین سعیدی که سال های خدمتش در سمت ناظر گمرکات استان هرمزگان 
بی شک از بهترین  دوره های مدیریتی در این حوزه بوده است، نیرویی بومی و مشرف و مسلط به 
قوانین، ظرفیت ها، چالشها، فرصت و دردها و نارسایی ها؛ که همواره سعی در تسهیل امور داشتند که 

این روحیه، کارنامه ای درخشان از ایشان بجا گذاشته و خواهد گذاشت.
اقتصادی  نمایندگی از جامعه فعالان  به  پارلمان بخش خصوصی و  بعنوان  بازرگانی هرمزگان  اتاق 
تجاری استان جابجایی این مدیر توانمند و کاربلد را نوعی فرصت سوزی دانسته و امیدوار است 
مدیران جدید در این حوزه با تاسی و حرکت در مسیر ریل گذاری شده توسط ایشان که فردی با 
اخلاق و دلسوز بودند، با نگاهی تعامل آمیز و استفاده از ظرفیت های قانونی موجود همچنان در کنار 
جامعه اقتصادی تجاری استان در شرایطی که همگان با مشکلات عظیم این حوزه در ابعاد ارزی و 

جهانی و تحریمی مطلع هستیم بمانند.
جا دارد به نمایندگی از جامعه اقتصادی استان از تلاش های بی دریغ و سازنده این فرزند خدوم 
هرمزگانی نهایت سپاسگزاری را داشته و برای ایشان در تمامی مراحل زندگی آرزوی سرافرازی و 

سربلندی هر چه بیشتر داشته باشیم.

اتاق بازرگانی، صنایع و معادن و کشاورزی هرمزگان

از حسین سعیدی
مدیرکل سابق گمرکات استان هرمزگان

حسن انتخاب شایسته جنابعالی که از فوتبالیست های مطرح 
استان هستید را به سمت رئیس هیات فوتبال بخش مرکزی 

شهرستان حاجی آباد صمیمانه تبریک عرض نموده امید 
است در این مسئولیت خطیر همواره موفق وپیروز باشید.

جناب آقای آرش هاشمی پور

اسماعیل هاشمی پور

موسس باشگاه فرهنگی ورزشی نخل هاشم آباد



هفته نامه کثیرالانتشار هرمزگان

استاندار هرمزگان با اشاره به انتخابات حساس 
روز ۱۱ اسفندماه، که نگاه دوست و دشمن در 
داخل و خارج به حضور مردم ایران در پای 
گفت:  است،  شده  دوخته  رای  صندوق های 
انتخاب اصلح، نمایندگان توانمندتری  با  باید 
راستای  در  بتوانند  که  بفرستیم  مجلس  به  را 

احقاق حقوق مردم گام های بلندتری بردارند.
با  گو  و  گفت  در  روز جمعه  دوستی  مهدی 
به  امروز  دنیا  همه  نگاه  افزود:  ایرنا  خبرنگار 
ملت ایران است که این باعث می شود بیشتر 
اگر  کنیم؛  مراقبت  رفتارمان  و  اقدامات  در 
نسبت به برخی موضوعات گلایه مند هستیم، 
بدانیم که ما یک خانواده هستیم و باید مسائل 
کنیم؛ صحیح  حل  خودمان  را  مشکلاتمان  و 
نیست عده ای در بیرون که مخالف مردم ایران 
ما  برای  هستند،  جمهوری  مقدس  نظام  و 

تصمیم گیری کنند.
به ویژه  و  دشمنان  که  دیدیم  کرد:  بیان  وی 
قضیه  در  همچون  تاریخ  طول  در  آمریکا 

جنگ  انقلاب،  قضیه  مرداد،   ۲۸ کودتای 
را  ضرباتی  چه  تحریم،  زمان  در  و  تحمیلی 
به نظام مقدس جمهوری اسلامی زدند و باید 

حواسمان باشد که این دشمنان منتظر هستند، 
ما  به  دشمن  و  دوست  امروز  بلغزد،  ما  پای 
مشخص  را  مسیر  همه  این  و  می کنند  نگاه 

خواهد کرد.
نماینده عالی دولت در استان هرمزگان همچنین 
انتخابات  روز  فردای  در  اینکه  به  اشاره  با 
در  مردم  پررنگ  و  پرشور  به حضور  باتوجه 
صحنه، قطعا وظیفه ما در قبال مردم سنگین تر 
می شود، گفت: نمایندگان استان ما هم وظیفه 
منطقه ای و هم ملی دارند؛ استان هرمزگان در 
بعضی از حوزه ها مثل اقتصاد دریا محور که 
را  آن  اخیرا سیاست های  انقلاب  معظم  رهبر 
واقع  در  چون  دارد،  ملی  نقش  کردند،  ابلاغ 
و  میدانی مسائل  به صورت  و  پیشرو هستند 
مشکلات را می شناسند و وقتی وارد خواهند 
شد قطعا وزن ملی هم به مجلس خواهند داد.

از  این است که بعد  دوستی گفت: وظیفه ما 
با  باید  و  می شویم  مردم  شرمنده  انتخابات 
انتخاب خوبمان  با  و  کنیم  کار  بیشتری  توان 
بفرستیم  به مجلس  را  توانمندتری  نمایندگان 
که قطعا آن ها هم بتوانند در راستای احقاق 

حقوق مردم گام های بلندتری بردارند.
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تکمیل پروژه آبرسانی به ۸ روستای 
جاسک در قالب جهاد آبرسانی

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان از تکمیل پروژه آبرسانی 
به ۸ روستای شهرستان جاسک در قالب جهاد آبرسانی خبر داد و 
گفت: با تکمیل این پروژه، بالغ بر 7 هزار نفر به آب شرب پایدار 

دست پیدا کردند.
به گزارش صدف نیوز، عبدالحمید حمزه پور مدیرعامل شرکت آب 
و فاضلاب هرمزگان اظهار داشت: آب شرب این روستاها از دو 
حلقه چاه واقع در سدیچ تامین می شود که دارای آب با کیفیت و 

پایداری است. 
وی ادامه داد: برای تامین آب این روستاها، 37 کیلومتر خط انتقال، 
5 کیلومتر شبکه توزیع اجرا و یک هزار مترمکعب مخزن و ۲ باب 

ایستگاه پمپاژ احداث شده است. 
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان تصریح کرد: تا پیش از 
این، روستاهای یاد شده به صورت جیره بندی تامین آب می شدند 

که با تکمیل این پروژه، وضعیت آب این روستاها پایدار شد. 
به گفته وی، برای تکمیل این پروژه ها، اعتباری بالغ بر ۱۸00 میلیارد 
ریال از محل اعتبارات جهاد آبرسانی )قرارگاه امام حسن مجتبی)ع( 
پائین،  و  بالا  آباد، سورچاه  محمد  عبد،  روستاهای  که  هزینه شد 
این پروژه ها بهره  از اجرای  زیگدف، سدیچ، گوهرت و گشمی 

مند شدند. 
مهندس حمزه پور با اشاره به اقدامات ماندگار دولت سیزدهم در 
اجرای پروژه های آبرسانی افزود: خوشبختانه با اقدامات ماندگار 
دولت، شاهد بهبود وضعیت آبرسانی در استان هرمزگان هستیم که 
باعث ماندگاری جمعیت در روستا و افزایش شاخص بهره مندی در 

شرقی ترین نقطه استان هرمزگان شده است.
هرمزگان برگزیدگان خود را شناخت

از کاندیداهای  بندی آرای هر کدام  یافتن تدریجی جمع  پایان  با 
هرمزگان، این استان برگزیدگان خود در مجلس دوازدهم را شناخت.
در  آرا  شمارش  تدریجی  پایان  با  فارس،  خبرگزاری  گزارش  به 
هرمزگان، پیروزی احمد جباری در غرب و عبدالکریم هاشمی در 

شرق این استان مسجل شده است.
آشوری  فاطمه جراره و محمد  مرادی،  احمد  نیز  مرکز  در حوزه 
حائز بالاترین رای شده اند. در انتخابات خبرگان نیز حجت الاسلام 

والمسلمین محسن ابراهیمی راهی مجلس خبرگان شد.

استاندار هرمزگان:

مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان خبر داد:

مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان به همراه اعضای ستاد تسهیل سفرهای دریایی نوروز ۱۴03 این 
استان از اماکن مجاز و بنادر مسافری و گردشگری پهل و لافت و جزیره قشم بازدید کردند.

به گزارش صدف نیوز، »حسین عباس نژاد« در حاشیه بازدید اعضای ستاد تسهیل سفرهای دریایی 
نوروز ۱۴03 استان از مراکز مجاز گردشگری و بنادر مسافری و گردشگری قشم اظهار کرد: این بازدید 

با هدف بررسی از وضعیت کمبودها و نیازهای فنی و ایمنی انجام شده است. 
وی با بیان اینکه هر ساله با معتدل و خنک شدن آب و هوای استان هرمزگان، به ویژه از ایام تعطیلات 
دهه فجر، شاهد حضور گسترده مسافران و گردشگرانی از سراسر کشور به استان هستیم، گفت: در 
راستای ارتقای سفرهای دریایی و افزایش رضایت مندی مردم، ما مسوولان ستاد نیز باید پاسخگوی 

نحوه خدمات رسانی و مسول فنی و ایمنی شناورها باشیم. 
مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان با اشاره به جابه جایی نزدیک به 700 هزار مسافر در قشم و 
بهره مندی بیش از ۲53 هزار نفر از خدمات گردشگری دریایی در ایام تعطیلات دهه فجر، یادآور شد: 
در راستای ارتقای سفرهای دریایی و افزایش رضایت مندی مردم، کمبودها و نیازهای فنی و ایمنی 

شناورها جمع آوری و اقدامات لازم طی دو هفته آینده انجام خواهد شد. 
عباس نژاد در همین رابطه به آماده سازی پنج فروند شناور گردشگری در قشم و بنادر غرب استان، 

اشاره کرد و افزود: به زودی سه فروند دیگر به این ظرفیت اضافه خواهد شد. 
وی با بیان اینکه از مهرماه سال جاری به صورت ویژه تمامی شناورهای مسافری درحال رفت و آمد 
به بنادر تابعه از نظر فنی و ایمنی کنترل و بازرسی شده است، خاطرنشان کرد: با جهش در نوسازی 
شناورهای مسافری از رده خارج شده، تعدادی از این شناورها وارد چرخه فعالیت های دریایی شده 

که امیدواریم تا دو هفته آینده مشکلات و کمبودهای موجود مرتفع شود.
به گفته مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان؛ درحال حاضر ۱۱5 شناور با ظرفیت پنج هزار و ۶۲۸ 
مسافر و ۲ هزار و۴۶0 خودرو لندینگ کرافت طی هر بار سفر، جابه جایی مسافر و خودرو را به جزایر 

استان هرمزگان برعهده دارند.
میلیون ها میهمان  ایران زمین هر ساله پذیرای  پایتخت مسافرت های دریایی  به عنوان  »هرمزگان 
نوروزی از اقصی نقاط این سرزمین بوده که ایام تعطیلات فروردین ماه را در کنار آب های فیروزه ای 

خلیج فارس سپری می کنند«.
بنادر مسافری این استان بیش از ۹5 درصد از کل حمل و نقل مسافران دریایی کشور و حدود۱00 
درصد حمل خودرو به مقصد جزایر خلیج فارس را پشتیبانی می کنند و حجم عمده این مسافرت ها 

نیز در تعطیلات نوروزی انجام می شود.
میهمانان نوروزی علاقه مند به سفرهای دریایی هم اکنون می توانند برای سفر به جزایر قشم، هرمز 
و لارک از بندر شهید حقانی بندرعباس و برای سفر با خودرو به جزیره قشم از مسیر دریایی بنادر 

پهل و لافت استفاده کنند.
طرح سفرهایی دریایی نوروز ۱۴03 از نیمه اسفندماه آغاز و تا پایان تعطیلات نوروز ادامه دارد.

بعد از انتخابات باید با توان بیشتری برای مردم کار کنیم

آماده سازی پنج فروند شناور گردشگری برای ایام نوروز در هرمزگان

آگهی مفقودی )نوبت دوم(

اصل سند و کارت شناسایی مربوط به یک دستگاه 
خودرووانت به مالیکت آقای محمد اسلامی رمچاهی 
با کد ملی 3459695961 تک کابین سیستم تویوتا 

2700GLX مدل 2003به رنگ عنابی به شماره 
موتور2925398 و به شماره شاسی0118026 و به 
شماره پلاک22581 شخصی منطقه آزاد قشم مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد. 
تاریخ انتشار: 1402/12/12

رییس کل دادگستری هرمزگان ضمن قدردانی از حضور گسترده 
مسئولان  گفت:  انتخابات،  عرصه  در  مردم  حماسه آفرینی  و 
قضایی استان از صبح روز جمعه با آغاز فرآیند رای گیری از همه 
شعبه های انتخاباتی بازدید داشته  که هیچ گونه تخلفی گزارش نشد 

و در نهایت سلامت و امنیت برگزار شد.
دادگستری  عمومی  روابط  از  نقل  به  نیوز  صدف  گزارش  به 
هرمزگان، مجتبی قهرمانی شامگاه جمعه به همراه دادستان مرکز 
استان و جمعی از مسئولان قضایی در جریان بازدید تعدادی از 
اجرای  مراحل  کرد:  اظهار  بندرعباس  در  رای گیری  شعبه های 
انتخابات و فرآیند اخذ رای، زیر ذره بین دستگاه قضایی بوده و 
راهکارهای لازم به منظور برگزاری انتخاباتی پرشور و قانونمند و 

همچنین جهت پیشگیری از هرگونه تخلف انتخاباتی ارائه شد.
وی بیان کرد: دستگاه قضایی از حدود هفت ماه پیش دوشادوش 
دولت، وزارت کشور، شورای نگهبان و سایر دستگاه های اداری 

و نظارتی در میدان بوده و تمام تلاش خود را برای برگزاری 
انتخاباتی سالم به کار گرفته است.

رییس کل دادگستری هرمزگان خاطرنشان کرد: این اطمینان را 
به مردم می دهیم که دستگاه قضایی در سراسر کشور به ویژه در 
هرمزگان اجازه کوچکترین خدشه ای را به رای مردم نمی دهد و 
با کمک سایر دستگاه ها، ضمن نظارت بر سلامت انتخابات و 
برخورد با تخلفات احتمالی، امنیت کامل شعبه های اخذ رای در 

اقصی نقاط استان را تامین خواهد کرد.
قهرمانی در پایان با قدردانی از حماسه آفرینی و حضور پرشور 
مردم ضمن قدردانی از تلاش های عوامل اجرایی انتخابات، تاکید 
کرد: به علت مشارکت گسترده مردم، مسئولان برگزاری انتخابات 
در مسجد قدس بندرعباس، استقرار صندوق سیار در این محل را 

درخواست کرده بودند.

رییس کل دادگستری هرمزگان:

هیچ پرونده تخلف انتخاباتی در هرمزگان گزارش نشده است
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ظرفیت  به  اشاره  با  بندرعباس  شهردار 
سیمامنظری  بحث  در  بندرعباس  بالای 
گفت: ما باید به استانداردهای یک بندر 
ایده آل در متر و معیارهای بنادر شاخص 

دنیا توجه کنیم.
نوبانی«  »مهدی  نیوز،  به گزارش صدف 
شهردار بندرعباس گفت: سیاستگذاری ها 
گذشته  سال  دو  در  ما  حرکت  مبنای  و 
برای توسعه شهر رسیدن به توسعه همه 

جانبه شهر به معنی واقعی است.
و  شهر  عمران  و  آبادانی  افزود:  نوبانی 
ایجاد پروژه های زیر ساختی و شاخص 
بدون در نظر گرفتن مسائل زیباشناختی و 
هویت بصری نمی تواند شهر بندرعباس 
بین  عیار  تمام  بندر  یک  جایگاه  در  را 
المللی قرار دهد. ما باید به استانداردهای 

یک بندر ایده آل در متر و معیارهای بنادر 
برند  بتوانیم  تا  کنیم  توجه  دنیا  شاخص 
بندر عباس را در جغرافیای جهان مطرح 

کنیم.
نوبانی ادامه داد: ظرفیت شهر بندر عباس 
برای افزایش سیما منظر شهری بالاست 
و تقریبا 70 درصد این مساله هنوز نیاز به 
کار و تلاش دارد. چهره زمخت و محیط 
نمی  سنگی  و  آجری  و  سیمانی  شهری 
و  راحت  خیال  آسایش،  آرامش،  تواند 
را در خود  ذهن و روح و روان خلاق 
و  عمران  مهم  عنصر  پس  دهد  جای 
توسعه شهری و زیر ساختی برای شهر 
بندرعباس در کنار همه ی اتفاقات بزرگ 
هنرمندانه  سازی  فضا  و  زیبایی  ترویج 

است.

رسیدن به یک بندر ایده آل نیازمند توجه به معیارهای بنادر شاخص دنیاست مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان خبر داد:

رشد ۶۵ برابری کاشت نهال در هرمزگان

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان از رشد ۶5 برابری کاشت نهال 
در استان هرمزگان نسبت به سال گذشته خبرداد.

و  طبیعی  منابع  مدیرکل  موسوی  محمدنور  سید  نیوز،  گزارش صدف  به 
آبخیزداری هرمزگان در حاشیه آغاز کاشت 500 تعداد نهال در سواحل با 
همکاری بسیج سازندگی استان هرمزگان، اظهار کرد: پویش کاشت درخت 
یکی از طرح های بسیار خوب دولت مردمی سیزدهم بود که خوشبختانه در 

استان هرمزگان با پیشرفت خوبی در حال اجرا است.
وی با اشاره به برش استانی هرمزگان در رابطه با کاشت یک میلیارد درخت، 
عنوان کرد: سهم هرمزگان کاشت ۲5 میلیون نهال در طول عمر دولت سیزدهم 
است که باید به صورت متوسط سالانه ۶.5 میلیون نهال تولید و کاشت شود.

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری، با اشاره به کاشت ۲ میلیون اصله نهال در 
سال گذشته، خاطرنشان کرد: امسال حدود ۶.5 میلیون اصله نهال کشت شده 

است که رشد ۶5 برابری را رقم زده است.

پروژه عملیات کاشت 170 هزار اصله نهال حرا 
در سطح سواحل شهرستان بندرلنگه

رئیس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری شهرستان بندرلنگه ازپروژه عملیات 
کاشت ۱70هزاراصله نهال حرا در سطح ۱۲0 هکتار  درخورها و سواحل 

این شهرستان خبر داد.
به گزارش صدف نیوز به نقل از پایگاه اطلاع رسانی منابع طبیعی و آبخیزداری 
هرمزگان؛ حمید حسین پور گفت: بازدید از محل های مورد نظر که جهت 
کشت نهال حرا در راستای حفاظت و توسعه های مانگرو این شهرستان در 
نظر گرفته شده بود توسط کارشناس جنگل جناب دکتر پیچند و کارشناس 
آموزش، ترویج و مشارکت مردمی جناب مهندس آخوندزاده به همراهی 

پیمانکار پروژه انجام گردید .
رئیس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری بندرلنگه تصریح کرد: این پروژه از 
آبان ماه سال جاری شروع شده که کاشت ۱70هزار اصله نهال حرا در سطح 
۱۲0  هکتار به جنگل های مانگرو شهرستان بندرلنگه تا آخر امسال افزوده 

خواهد شد.
حسین پور با اشاره به مزیت ها و فواید جنگل های مانگرو و به خصوص گونه 
حرا، عنوان کرد: پروژه تولید، کشت و حفاظت فیزیکی نهال حرا با هدف 
توسعه جنگل های مانگرو، حفاظت ساحل و تقویت زیست بوم های ساحلی 

در سال جاری در سطح خورهای این شهرستان در حال اجرا می باشد .
وی خاطر نشان کرد: یکی از منافع جنگل های حرا، زیستگاه مناسب برای 
پرندگان بومی و مهاجر است که این مهم باعث جذب گردشگر و ایجاد یک 
مکان تفرجگاهی می شود که خود یک بستر مناسب برای اشتغال زایی ساکنان 
و دارای ارزش افزوده بسیار بالایی بوده که امید است مسئولان توجه ویژه ای 
به این نعمات خدادادی در جهت توسعه گردشگری و ایجاد اشتغال عنایت 

ویژه ای داشته باشند .
حسین پور گفت: هدف اصلی از کاشت نهال حرا، ترویج فرهنگ درختکاری، 
کمک به افزایش سطح عرصه های جنگلی ،کاهش گرد و غبار و توسعه 

فضای سبز و سرسبزی سواحل است.

مفقودی کارت مباشرت
یک فقره کارت مباشرت به نام آقای محمدرسول قائدی 

به شماره ملی 6499747440 فرزند محمدعزیز 
شاغل در فروشگاه میلاد قشم به شماره پروانه 

231/ت ک م/93، منطقه آزاد قشم اعلام می گردد کارت 
مباشرت نامبرده)محمدرسول قائدی(  مفقود گردیده 

است و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
تاریخ انتشار: 1402/12/12

شهردار بندرعباس:

مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان در نشستی صمیمی 
با جمعی از فرهنگیان فعال در حوزه رسانه، به تشریح 
اقدامات و برنامه های این اداره کل در حوزه های مختلف 

پرداخت.
به گزارش صدف نیوز، محمد قویدل طی نشستی صمیمی 
با فرهنگیان فعال در حوزه رسانه ضمن تقدیر از اقدامات 
فرهنگیان در راستای انعکاس اخبار امیدآفرین در حوزه 
آموزش و پرورش به اهمیت مطالبه گری اصحاب رسانه 
اشاره کرد و گفت: نگاه مطالبه گرانه رسانه ها در سال های 
اخیر ارتقا یافته و این موضوع باعث خواهد شد مسایل و  

مشکلات از زوایای مختلف دیده و رفع شود.
بخش  در  هرمزگان  استان  پرورش  و  آموزش  مدیرکل 
دیگری از سخنان خود به مهم ترین اقدامات صورت گرفته 
در حوزه آموزش و پرورش استان اشاره کرد و گفت: در 
طول سالیان اخیر در حوزه حقوقی و املاک با مشکلات 
بیشماری در زمینه سند مالکیت  مواجه بودیم و بسیاری از 
املاک آموزش و پرورش فاقد سند بودند  که با تلاش های 
صورت گرفته، سند سیصد ملک در سال گذشته اخذ شد 
که این اقدام بی سابقه دارایی زیادی را نصیب آموزش و 

پرورش استان نموده است. 
وی همچنین به موفقیت های استان در زمینه مولدسازی 
اشاره کرد و گفت: خوشبختانه با اقدامات مثبت و برنامه 
ریزیهای موثری که در حوزه درآمدزایی در حوزه آموزش 
و پرورش صورت گرفته است جزو  ۸ استان برتر کشور 
در این زمینه قرار داریم و از این طریق عملیات احداث 
تاثیر  که  است  گردیده  آغاز  استان  در  متعددی  مدارس 
مثبت و قابل توجهی در افزایش فضاهای آموزشی خواهد 

داشت.
قویدل در ادامه به درخشش بی سابقه آموزش و پرورش 
استان هرمزگان در سطح ملی اشاره کرد و گفت: استان 
هرمزگان رتبه اول کشور در اجرای پروژه مهر و توسعه 
آموزش های فنی و مهارتی را کسب کرده است و شورای 
آموزش و پرورش استان نیز در جایگاه نخست کشوری 

قرار گرفته است.
مدیرکل آموزش و پرورش استان هرمزگان به نگاه ویژه 
و اهمیت استاندار به حوزه آموزش اشاره کرد و افزود: 
حوزه  به  هرمزگان  استاندار  راهبردی  نگاه  خوشبختانه 
آموزش و پرورش سبب پیشرفت در جنبه های مختلف 
شده است و حضور پررنگ استادار در تمامی جلسات 
شورای آموزش و پرورش استان و دغدغه مندی نسبت به 
پیشرفت دانش آموزان نشات گرفته از نگاه راهبردی ایشان 

به این حوزه است.
وی ادامه داد: نگاه راهبردی ایشان به توسعه آموزش و 
پرورش، منجر به افزایش اعتبار تملک دارایی استانی به ۴0 
میلیارد تومان و تخصیص ۶0 درصدی اعتبارات آموزش 

و پرورش شده است.
حوزه  در  گرفته  صورت  اقدامات  خصوص  در  قویدل 
رفاهی فرهنگیان گفت: با تجهیز درمانگاه فرهنگیان با بیش 

از ۲0 میلیارد تومان و بهسازی و تجهیز واحدهای رفاهی 
امکانات  از  با کمترین تعرفه  توانند  فرهنگیان عزیز می 

درمانی و بهداشتی استفاده کنند.
به  اشاره  با  استان هرمزگان  مدیرکل آموزش و پرورش 
امکان تحصیل و پیشرفت دانش آموزان در سراسر استان 
هرمزگان گفت: خوشبختانه تعداد دانش آموزانی که در 
اند ۱00درصد رشد  آورده  رتبه زیر ۱00  کنکور ۱۴0۲ 
داشته ایم و ۱۲۹ نفر از دانش آموزان استان هرمزگان رتبه 
زیر ۱000 کسب کرده اند که بسیاری از آنان از مدارس 
عادی و مناطق کم برخوردار بوده اند که نشان از وجود 

عدالت آموزشی در سراسر استان است.
شایان ذکر است تعدادی از فرهنگیان فعال در حوزه رسانه 
هرمزگان به بیان دغدغه ها و دیدگاههای خود پیرامون 
حوزه آموزشی و فرهنگی استان پرداختند و قرار شد هر 

سه ماه یکبار این نشست برگزار شود.

نگاه مطالبه گرانه رسانه های هرمزگان، کمک به آموزش و پرورش است
مدیرکل آموزش و پرورش استان هرمزگان:
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سلام
از من به آن سکوتِ پر از های و هو سلام

ای ماه پشت پنجره  روبه رو! سلام

 من را به جا می آوری ای خواب دوردست؟

شیرین ترین بهانه  من، آرزو! سلام

خرماپزانِ سرخ لبت را تکان بده

با لهجه  جنوبی گرمت بگو سلام

 

یک عمر گفته اند به تو با زبان شعر

عطار، مولوی، اخوان، شاملو: سلام

 

وقتی تویی مخاطب این شعر، بی گمان

باید دوباره گیر کند در گلو سلام

# عبدالحسین انصاری

با خیالت صحنه را تسخیر کردم نیمه شب

رفتی اما ماندم و تدبیر کردم نیمه شب

نیمه ی لیوان تو هر دم صدایم میزد و

رقص جامت را چنین تفسیر کردم نیمه شب

گرمی لبهای تو در استکانت مانده است

عشق را با استکان تعبیر کردم نیمه شب

سر کشیدم آن شراب مانده از لبهای تو

دین و دنیا را همه تکفیر کردم نیمه شب

چونکه رفتی بعد از آنی و نمیدیدم تو را

چهره ات را لاجرم تصویر کردم نیمه شب

عقل راه خود گرفت و دل اسیر لحظه ها

لحظه ها را پشت هم زنجیر کردم نیمه شب

آنقدر در انتظار ماه ماندم پشت در

تا به پای تو خودم را پیر کردم نیمه شب

# جلیل کرامتی )بومی(

نیمه شب

بیزار از تظاهر  به عشق

زمستان عجیب
خنده های تو؛

به تن مرده ی بیابان

می دهد بی شک

تن پوشی از جنس بهار!!!

این جا؛

عجیب زمستان است!

بیا 

کمی بخند...

# افسانه نجفی

شعر  و  ادب

زن مطلوب در هماغوشی
مطلقا خوب در هماغوشی

از تو دنیا ولی چه ساخته است؟
تکه ای چوب در هماغوشی

دستمالی مچاله در سطل است

دائما در نقاب یعنی من
از خماری خراب یعنی من

منزجر از شرایط فعلی
فکر یک انقلاب یعنی من

پاره های مقاله در سطل است

روز و شب در احاطه ی میزم
پشت هم چای تلخ می ریزم
در اتاقی به وسعت یک قبر 

مختصرتر شده همه چیزم

نقشه ی استحاله در سطل است

از تظاهر به عشق بیزارم
قرص هایم کجاست بیمارم

خواب های قشنگ من مردند
چند سال است نیمه بیدارم

تکه های پیاله در سطل است

سرد و خاموش کرده ام خود را
حلقه برگوش کرده ام خود را

چند شنبه ست، چندم ماه است؟
کی فراموش کرده ام خود را؟

شاعری چند ساله در سطل است؟

# معصومه مرشدی

باور کن
سینه ام أمن و أمان است بیا باورکن

عشقمان دستِ زمان است بیا باورکن

گِره روسریت شُل بکن و باداباد
عاشقی کارِ جوان است بیا باورکن

لااقل وقتِ زمین لرزه بیا آغوشم
که تنِ خانه تکان است بیا باورکن

فکرفتوا زدنِ قاضی این شهرنباش
زندگی ها دَوَران است بیا باورکن

از همان روز که در چاهِ دلم افتادی
یوسفم درنوسان است بیا باورکن

پیش من رقص کن وپای بکوب هلهله کن
عشق، آهنگِ بنَان است بیا باورکن

همه گفتند که درد تو خدا می داند
پس خدا هم نگران است بیا باورکن

ای لبت مخزن الاسرارِ همه آبادی
غزلم در خفقان است بیا باورکن

# نازنین زهرا یگانه )غزل(
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بعد از ۸ ساعت تدریس، تازه رسیده بودم خانه، 
خسته و کلافه  و دمغ و بی حوصله، چون باید 
از ظهر می رفتم برای تجدید نظر اوراق  بعد 

امتحانات نهایی سال چهارم.
بود که  نوبتی  این آخرین  بود و  اواسط دیماه 
امتحان نهایی آنسال انجام می شد، و این امتحان 

دیماه را به خاطر رزمندگان برگزار می کردند.
ممتد  که صدای  بودم  گرفتن  وضو  حال  در   
زنگ در به گوشم رسید، سرآسیمه رفتم در را 
از ظهر مدرسه  بعد  بچه های شیفت  کنم  باز 
بودند  اجبارا خودم چادری سرم انداختم و رفتم 
پشت در، تا گفتم کیه، صدای ناشناس مردانه ای 
گفت: »بی زحمت درو باز کنین« گفتم: »شما 

کی هستین؟«
با لحن ملتمسانه ای گفت: »خواهش می کنم 
درو باز کنین، من یک سربازم و آدرس شما رو 

به بدبختی گیر آوردم.«
همین که در را باز کردم، جوانی خوش قد و بالا 
و ریشو که کله اش را از ته زده بود، با لباس 
سربازی، پوتین هایش را محکم به هم کوبید و 
با لحنی که مرا به خنده انداخت گفت: »سلام 
عرض شد و بلافاصله ادامه داد: »اومدم ببرمتون 

ستاد تصحیح اوراق« 
به وانتی که جلو در خانه پارک  و اشاره کرد 

شده بود.
با تعجب نگاهش کردم و گفتم من ساعت سه 
و نیم میرم، هنوز نه نهارمو خوردم و نه نماز 
منتظرتون  در  دم  »من  گفت:  شتابزده  خوندم، 
میمونم، تو راه براتون میگم چرا اومدم دنبالتون«
میدونم  بگی،  نیست  لازم  گفتم  جوابش  در 

التماس دعا داری اما…
نگذاشت حرفم را تمام کنم، ملتمسانه گفت: 
»تورو خدا برین نهارتونو بخورین من تو ماشین 

می شینم تا بیایین«.
و من نمی دانم چه چیزی در لحن صحبت و 

چهره ی آن جوان بود که قبول کردم منتظرم 
بماند تا مرا به ستاد تصحیح اوراق ببرد.

توی راه گفت: که از سه درس نمره نیاورده اگر 
یکی را نمره ی ۱0 بگیرد آن دوتای دیگر را از 
باید  این درسی که  تبصره استفاده می کند. و 

نمره ۱0 می گرفت، عربی بود.
عربیشان  درس  و  می خواند  ادبیات  رشته ی 
اختصاصی بود، گفت: دانشگاه آزاد قبول شده 
و باید از ترم بهمن برود دانشگاه، و اگر قبول 
نشود می فرستندش جبهه، لازم به ذکر است 
که در آن زمان دانش آموزان سال یازدهم می 
توانستند در کنکور دانشگاه آزاد شرکت کنند. و 

پس از گرفتن دیپلم سر کلاس بنشینند.
به او گفتم که سر برگها را می کنند و برگه ها 
که  او گفت  و  اسم و مشخصات است  بدون 

برگه اش را نشانه گذاشته.
جلو در ستاد مرا پیاده کرد و گفت: منتظرتون 
میمونم. هرچه گفتم چند ساعت طول می کشد 

حاضر نشد برود.

زنده  تصحیح،  ستاد  رییس  میز  مقابل  وقتی 
برگه ها را  پاکت  ایستادم  یاد کورش حیدری 
گذاشت روی میز و خودکار سبز رنگی هم به 

دستم داد و گفت بسم الله.
پشت میز نشستم و پاکت را باز کردم و برگه 
ها را کشیدم بیرون، ناخود آگاه دنبال برگه ای 

گشتم که نشانه ای که او گفت را داشته باشد.
و پیدایش کردم، برخلاف بقیه برگه ها که اکثرا 
با خطی بد و خرچنگ قورباغه نوشته می شد 
این برگه باخط خوش نوشته شده بود، وسط 
برگه و در میان پاسخهای سئوالات نامه ای چند 
اختیار  بی  آن  با خواندن  بود که  نوشته  خطی 

خنده ام گرفت.
سرباز  یک  من  محترم،  »مصحح  بود:  نوشته 
بروم  بگیرم  دیپلم  نوبت  این  باید  ام  وظیفه 
دانشگاه، اگر نمره قبولی به من ندهی، هم می 

فرستنم جبهه هم دانشگاهم مالیده می شود.
ناقابل جان و  تورا به خدا برای چند نمره ی 
آینده ی مرا تباه نکن اگر در جبهه کشته شوم 

خونم گردن توست.«
با  او گفتم،  به  رفتم پیش کورش و جریان را 
نامه  توهم  »برای  نگاهم کرد و گفت:  تعجب 
فدایت شوم نوشته؟ گر چه تو رو می شناسم 
اما به این برگه ی  که در نمره دادن خسیسی 
بخصوص چون علامت داره هیچ ارفاق نکن 

که برای خودت و من مسئولیت داره.«
اما من خلاف مرام و روش همیشگیم تصمیم 
داشتم به این جوان که اسمش هم محمود بود 
گرایی  مدرک  تب  هنوز  زمان  آن  کنم.  کمک 
آثار  دزدی  قیمت  به  که  بود  نشده  گیر  همه 
دیگران، مدرک ارشد و دکترا بگیرند، و نمره ی 
امتحان قداست و اصالت داشت، می دانستم که 
نمره ۱0 دادن به برگه ای که هشت گرفته کار 
دشواری است اما من خودم را توجیه کردم که 
وقتی سرنوشت و زندگی کسی به چند نمره بالا 
و پایین  بسته، این ارفاق به هیچ جای دنیا بر 
نمی خورد. و آنوقت به خاطر محمود تمام برگه 
هایی که دو نمره برای قبول شدن نیاز داشتند 
ارفاق کردم، البته در درس عربی تنها سئوالی که 
می شود ارفاق کرد ترجمه است که من هرچه 

نوشته بودند را نمره ی کامل دادم.
و به کورش گفتم: »خودش نمره آورد.«

مصحح سوم هم به احترام امضای من زیر برگه 
ها نمره ها را تایید کرد. و ناظر امتحانات هم یا 

متوجه نشد یا به رویش نیاورد.
بعد از آن که به محمود گفتم به خاطر تو خلاف 

کردم کم مانده بود مرا بغل کند و ببوسد. 
نمیدانم درسش  ندیدم،  را  او  از آن دیگر  بعد 
افتم  اما هروقت یاد او می  را تمام کرد یا نه، 
امانت چقدر  با خود می گویم: درستکاری و 
سخت و دشوار است… آدم چه توجیهاتی که 
برای خلافش نمی آورد…«. حالا دو نمره ی 

ناقابل به کجای دنیا بر می خوره«....
پایان

 دو نمره ی ناقابل 

سومین جلسه هم اندیشی جشنواره ملی خلیج فارس با حضور مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان، 
معاونین و دیگر اعضا  در محل دفتر مدیرکل برگزار شد.

به گزارش صدف نیوز به نقل از روابط عمومی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان در ابتدای جلسه 
اسمعیل جهانگیری بیان کرد: اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی دبیر جشنواره خلیج فارس را بر عهده دارد و 
چندین دوره از جشنواره را مدیریت و برگزار نموده است و در این سال ها با توجه به اینکه همکاری دیگر 

دستگاههای اجرایی کم بوده با فراز و فرودهایی همراه بوده است.
وی جشنواره خلیج فارس را یک جشنواره فرهنگی دانست و عنوان کرد: با توجه به هویت اداره فرهنگ 
و ارشاد اسلامی که هویت فرهنگی دارد این جشنواره را به اندازه توان خود برگزار کرده است ولی منابع 

تخصیص داده در استان اندک است.
جهانگیری جشنواره خلیج فارس را یک جشنواره ملی عنوان کرد که همه دستگاه ها باید در برگزاری این برنامه 

مهم مشارکت نمایند و اداره کل فرهنگ و ارشاد به عنوان متولی این جشنواره با کمبود بودجه مواجه است.
در پایان مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی خواستار استفاده از ظرفیت داخلی استان، بویژه از ظرفیت هنرمندان 
در بحث طراحی پوستر و دیگر رویدادهای این جشنواره شد. و همچنین در نشر حداکثری آن خواستار استفاده 

از تمامی ظرفیت رسانه های استان شد.
گفتنی است: در پایان این جلسه اعضا به بیان نظرات و پیشنهادات خود در خصوص موضوع مورد هدف برای 

برگزاری جشنواره ملی خلیج فارس به تبادل نظر پرداختند.

برگزاری سومین جلسه هم اندیشی جشنواره فرهنگی و هنری خلیج فارس

نوشته: عفت شبان آزاد  داستان کوتاه
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در هفته منابع طبیعی دستگاه بازیافت بطری های شیشه ای و 
تبدیل به پودر شیشه در جزیره هرمز افتتاح می شود.

به گزارش صدف نیوز، فاطمه دشتی، مدیر روابط عمومی 
با خبرنگار ما  استارتاپ زیست محیطی جامُش در گفتگو 
ضمن بیان این خبر گفت: جزیره هرمز به عنوان نگین سرخ 
خلیج فارس، بویژه در فصل های سرد و معتدل سال مقصد 
بسیاری از گردشگران سراسر کشور قرار گرفته اما متاسفانه 
طبیعت بکر و زیبای آن با حجم زیادی از آلودگی زیست 
محیطی زباله ها مواجه شده است. از این رو با همکاری پارک 
علم و فناوری استان هرمزگان به فکر نصب دستگاه بازیافت 

بطری های شیشه ای افتادیم.
وی افزود: حاصل گردشگری غیرمسئولانه چندین ساله هرمز، 
زباله بوده است. قطعا هر تکه زباله ای که در طبیعت هرمز رها 
می شود، زخمی بر تن جزیره می نشاند! شوربختانه، تاکنون 
اقدامی  مبدا  از  تفکیک  فرهنگسازی  برای  هرمز  در جزیره 
صورت نگرفته است و سیستم جامعی برای جمع آوری و 
بطور کلی مدیریت پسماندها وجود ندارد و اغلب پسماندهای 
جمع آوری شده، تفکیک، پردازش و بازیافت نمی شوند؛ 
بلکه در مکان هایی دپو یا سوزانده می شوند؛ شیرابه زباله 
تر سموم زیادی وارد زمین و خاک می کند و دود ناشی از 

سوزاندن زباله ها نیز آلاینده هواست. 
دشتی ادامه داد: سرنوشت بخشی از زباله های هرمز شامل 
پلاستیک، کارتن و آلومینیوم این است که توسط کارگاه های 
ضایعاتی موجود در جزیره از سطل های زباله یا محل دپوی 
پسماندها جمع آوری و پرس شده و از جزیره خارج می 
شوند. در این میان، بسیاری از زباله ها فرصتی برای تفکیک 
و خروج از جزیره پیدا نمی کنند؛ این دسته از زباله ها غالبا 
بطری های شیشه ای هستند که به دلایل مختلفی از قبیل بی 
ارزش تلقی شدن پسماند شیشه ای در استان های جنوبی 
نبودن  صرفه  به  مناسب،  زیرساخت  وجود  عدم  کشور، 
جابجایی و فاصله زیاد از کارخانه های بازیافت شیشه که اکثرا 
در مناطق شمالی کشور وجود دارند، بلاتکلیف در طبیعت 

هرمز مانده اند.
وی خاطر نشان کرد: جالب است بدانید بیش از 5 سایت 
دپوی پسماند شیشه ای در جزیره وجود دارد که افزون بر 
۹0 درصد این پسماندها را بطری نوشیدنی تشکیل می دهد. 
اکنون تعداد بطری های شیشه ای رها شده در محیط، چندین 

برابر تعداد ساکنین جزیره است. 
حجم بالای پسماندهای شیشه ای نسبت به سایر پسماندهای 
توسعه  عدم  برای  مهمی  عامل  هرمز،  طبیعت  در  خشک 
مدیریت پسماند در این جزیره است. پسماندهایی که نه دفن 
می شوند، نه بازیافت می شوند، نه سوزانده می شوند و نه 
تجزیه. پسماندهایی که اکنون عضو جدانشدنی خاک هرمز 

هستند.
 *پسماندهای شیشه ای؛ الماس های نتراشیده* 

مدیر روابط عمومی استارتاپ زیست محیطی جامُش  تصریح 

کرد: شیشه، ماده ای است که همه ما روزانه با آن سرو کار 
داریم و پسماندهای شیشه ای از ظروف آشپرخانه گرفته تا 
بسته بندی خوراکی موجود در فروشگاه ها را شامل می شود 

که نسبت سایر پسماندها، سنگین و شکننده هستند.
تولید بطری های شیشه ای نیاز به استخراج مواد اولیه معدنی 
از طبیعت مانند سیلیس و مصرف زیاد انرژی دارد؛ از طرفی 
تجزیه این بطری ها در زمین تا هزار سال ممکن است زمان 
ببرد. همچنین؛ استفاده از سوخت های فسیلی در فرآیند تولید 
شیشه موجب انتشار گازهای گلخانه ای و فشار بر اکوسیستم 

های طبیعی می شود.
میلیون تن پسماند شیشه ای  افزود: سالانه حدود ۱30  وی 
در جهان به محل های دفن زباله منتقل می شوند که تنها ۲۱ 
درصد از آن ها بازیافت شده و 7۹ درصد در طبیعت می مانند. 
ضایعات شیشه ای قابل سوزاندن نیستند و تجزیه آن ها نیز 

سخت و زمانبر است؛ به همین دلیل بخش قابل توجهی از 
شیشه ها دفن یا در طبیعت رها می شوند؛ دفن نامناسب یا رها 
شدن این زباله های شیشه ای در طبیعت، آب و خاک را آلوده 

می کند و زندگی جانوران و گیاهان را به خطر می اندازد.
در بسیاری از نقاط جهان، از جمله کشور ما شیشه یک ماده 
یکبار مصرف است. در حالی که قابلیت بی نهایت بازیافت 
را دارد؛ بازیافت شیشه منجر به کاهش مصرف منابع طبیعی و 
انرژی برای تولید محصولات شیشه ای جدید و کاستن حجم 
زباله های شیشه ای در مناطق دپو یا دفن زباله می شود که 
در مجموع، اثرات منفی زیست محیطی آن را به میزان قابل 
توجهی کاهش می دهد و موجب اشتغالزایی نیز می شود. از 
طرفی؛ بازیافت شیشه با مشکلاتی از قبیل وجود ناخالصی ها، 
آلاینده شدن شیشه، هزینه های زیاد حمل و فرآوری، تنوع 
رنگ و دشوار بودن مرتب سازی همراه است. پس نیاز است 
علاوه بر گزینه بازیافت، مسیرهای بهتری را برای پایداری و 

حفظ محیط زیست در نظر گرفت.
تبدیل پسماندهای شیشه ای قابل بازیافت به خرده شیشه و 
بازچرخانی آن ها به مصالح ساختمانی، راهکاری نو برای 
محیطی  زیست  مزایای  و  است  پایدار  سازهای  و  ساخت 
ای  پسماندهای شیشه  در صنعت ساختمان،  دارد.  بسیاری 
بدلیل وجود سیلیس می تواند جایگزین سیمان در بتن قرار 
گیرد. از آنجایی که تولید سیمان با استخراج منابع طبیعی و 
تولید گازهای گلخانه ای همراه است؛ استفاده از پودر شیشه 
های بازیافتی به جای سیمان علاوه بر مقرون به صرفه بودن 
و افزایش استحکام بتن، به حفظ محیط زیست نیز کمک می 
کند. از پودر شیشه در صنایع دستی، مجسمه سازی، ساخت 

کاشی، سرامیک و... نیز استفاده می شود.
بهبود وضعیت مدیریت پسماند در جزیره هرمز نیازمند نگاه 
تازه ای به این پسماندهای ارزشمند است. پسماندهایی که 
تا امروز بی اهمیت به شمار آمده و نادیده گرفته شده است. 

هرمز را دریابیم.... 
گروه گزارش/ حسین فریدونی

سواحل جزیره هرمز از بطری های شیشه ای پاکسازی می شود

»خوش بودن افراد به خوش بودن دیگران وابسته است«
 زیست اخلاقی می گوید که اصلا خوشی دیگران، شرط خوشی توست. تو نمی 
توانی بدون خوشی دیگران، خوش باشی. وقتی دیگران را خوش می بینی، خود تو 
هم خوش می شوی و هنگامی که دیگران را خوش می کنی، در اصل، خودت را 
خوش کرده ای. پدیده های اجتماعی به سه قسم قابل تقسیم اند برخی از اینها چنان 
اند که می توانند مال تو باشند و بقیه افرادی که در ارتباط با تو هستند، بی بهره از آنها 
باشند مثلا شما می توانی شهرت داشته باشی ولی هیچکدام از اعضای خانواده ات، 

دوستانت و همکارانت شهرت نداشته باشند ثروت هم همینطور است. 
 قسم دوم آنهایی هستند که تو موقعی می توانی آنها را داشته باشی که دیگران نیز 

داشته باشند یعنی بحث بر سر همه یا هیچ است مثل آزادی، عدالت. 
در یک جامعه نمی شود یک بیماری واگیردار وجود داشته باشد ولی تو مصون باقی 
بمانی قسم سوم نیز آنهایی هستند که محل شک اند که آیا جزو دسته اول اند یا 

جزو دسته دوم مثل خوشی. 
آیا شما می توانی در جمعی که همه ناخوش اند، خوش باشی؟ آیا خوشی جزو 

دسته اول است یا جزو دسته دوم؟
 دیدگاهی هست که معتقد است خوشی را نمی توان داشت مگر آنکه دیگران هم 
از آن بهره مند باشند. تو نمی توانی در جامعه ای که دستخوش رنج، فقر و جهل و 

... هستند، خوش باشی. 
این دیدگاه می گوید تو باید اخلاقی زندگی کنی چون از این طریق است که می 
توانی باعث خوشی دیگران باشی و بشوی. به هر میزان که با دیگران اخلاقی رفتار 
می کنی، به همان میزان، یک مقدار فتیلۀ خوشی دیگران را بالا کشیده ای و به همین 

میزان خود تو هم از خوشی برخوردار می شوی.
 این دیدگاه دو تا پیش فرض دارد:

الف( خوشی از آن دسته اموری است که نمی توان به تنهایی داشت.

ب( اگر بخواهی به هر میزان که در توان تو هست، خوشی دیگران را بالا ببری، به 
همان میزان باید اخلاقی رفتار بکنی و از طریق اخلاقی عمل کردن است که خوشی 

دیگران بالا می رود. 
■ نقد: 

این دیدگاه که خوشی تو به خوشی دیگران وابسته است، به نظر می رسد که به خود 
انسانها بستگی دارد و یک قاعدۀ کلی نیست زیرا کسانی هستند که ناخوشی دیگران 
در آنها اثری ندارد. حال به لحاظ آماری جمعیت و تعداد کدام طرف بیشتر است؟ به 
نظر می رسد اکثریت انسانها از ناخوشی دیگران، ناخوش هستند ولی اقلیتی وجود 

دارند که کک آنها نمی گزد که بقیه در چه وضعیتی باشند. 
ارسطو معتقد است که همه ی انسانها دو ویژگی دارند که آنها را از صف حیوانات 
جدا می کند یعنی انسان موجودی است عقلانی -اجتماعی )یعنی اجتماعی بودن 
جزو سرشت انسانهاست و چون اینجوری است، از ناخوشی دیگران، ناخوش می 
شود: کتاب سیاست و اخلاق نیکوماخوس( اما تحقیقات روان شناسان جدید سخن 

ارسطو را نقض می کنند. 
 پیش فرض دوم آنها این است که »برای بالاتر بردن فتیله ی خوشی دیگران، باید 

اخلاقی زندگی کنیم«.  
آیا این پیش فرض درست است یا خیر؟ به نظر می رسد درست است ولی بعنوان 
شرط لازم، نه شرط کافی. یعنی اگر من واقعا با شما اخلاقی رفتار کنم این اخلاقی 
رفتار کردن، خوشی شما را افزایش می دهد ولی خوشی زندگی شما فقط به این 

اخلاقی رفتار کردن من بستگی ندارد و به عوامل دیگری نیز بستگی دارد.
به قلم: مصطفی ملکیان

چرا باید اخلاقی زیست؟
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جلسه ستاد نوروزی با حضور معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی و روسا و مدیران بیمارستانهای غیر دانشگاهی 
)نظامی،خصوصی،تامین اجتماعی( و مرکز اورژانس پیش بیمارستانی شهر بندرعباس باهدف برنامه ریزی جهت ارائه 

هر چه بهتر خدمات درمانی در تعطیلات عید نوروز انجام شد.
 به گزارش صدف نیوز، معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان گفت: در این جلسه ، روسا و مدیران بیمارستانهای 
غیر دانشگاهی و همچنین نماینده مرکز فوریتهای پزشکی ، مدیردرمان و مدیر نظارت معاونت درمان حضور داشتند.
دکتر منوچهر کمالی گفت : باید قبل از تعطیلات عید نوروز تمهیدات لازم اندیشیده و خدمات درمانی افزایش یابد.

بحث و بررسی پیرامون برنامه ریزی شیفت های پزشکان و پیرا پزشکان ، روسا و مدیران بیمارستان ها جهت تداوم 
خدمت رسانی در ایام تعطیلات ، مدیریت اورژانس ها ، تامین اقلام دارویی به میزان کافی ،لزوم تامین اقلام تجهیزاتی 
مصرفی و مهم در مراکز درمانی ، لزوم ارایه خدمات سرپایی در درمانگاههای عمومی و تخصصی و مدیریت بیماران 

مراجعه کننده به علت حوادث ترافیکی انجام شد.

برگزاری جلسه ستاد نوروزی با حضور معاون درمان و روسا و مدیران بیمارستانهای 
غیر دانشگاهی و مرکز اورژانس پیش بیمارستانی شهر بندرعباس

کنفرانس علمی یک روزه مراقبت از کودک بد حال و درمان شوک با گروه هدف پزشکان و پرستاران در مرکز آموزشی، پژوهشی 
و درمانی کودکان برگزار شد.

 این کنفرانس علمی یک روزه که زیر نظر مرکز آموزش مداوم بندرعباس برگزار شد پذیرای پزشکان و پرستارانی از سراسر استان 
بود.

 در این کنفرانس علمی موضوعاتی مانند تازه های احیاء اطفال، آسپیراسیون جسم خارجی، دارو های مورد استفاده در احیا، آریتمی 
های قلبی، فشردن قلبی، درمان با دی سی شوک و درمان ادم در کودک بدحال ارائه شد.

 این کنفرانس علمی با تدریس پزشکان فلوشیپ مراقبت های ویژه کودکان؛ دکتر غلامرضا خادمی، دکتر مریم ناصری و دکتر مجید 
سزاوار و همچنین دکتر سعید هاشمی، فوق تخصص بیماری های ریه کودکان انجام شد.

 موضوعات تئوری ارائه شده در این کنفرانس علمی، عصر پنجشنبه به صورت کارگاه عملی در مجتمع آموزشی، پژوهشی و درمانی 
پیامبر اعظم )ع( ارائه شدند.

در مرکز آموزشی، پژوهشی و درمانی کودکان برگزار شد

برگزاری کنفرانس علمی
 یک روزه مراقبت از کودک بد حال 

و درمان شوک

به مناسبت فرا رسیدن روز بسیج جامعه پزشکی، طی نشستی با 
حضور معاون بسیج جامعه پزشکی استان هرمزگان، مسئول بسیج 
جامعه پزشکی ناحیه بندرعباس و رئیس مرکز آموزشی، پژوهشی و 

درمانی کودکان از پرسنل بسیجی فعال این مرکز تقدیر شد.
درمانی  و  پژوهشی  آموزشی،  مرکز  رئیس  حسابی،  امیر  دکتر   
کودکان، در این نشست بیان کرد: بسیج جامعه پزشکی از دستاورد 

های انقلاب اسلامی است.
وی افزود: در استان های محروم و کم برخورداری مانند استان 
هرمزگان که امکان دسترسی قشری از مردم به خدمات مطلوب 
بهداشتی و درمانی به علت فقر مالی وجود ندارد، اهمیت اقدامات 

درمانی جهادی چند برابر می شود.
در این نشست، دکتر سید علیرضا حسینی، مدیر مرکز آموزشی، 
پژوهشی و درمانی کودکان، بیان کرد: کارکنان بخش بهداشت و 
درمان در طول هشت سال دفاع مقدس همپای نیرو های نظامی 

حضور داشتند و نقش مهمی در حفظ تمامیت ارضی کشور ایفا 
کردند.

حسینی گفت: در دوران پاندمی کووید ۱۹ دیدیم که آن روحیه 
جهادی و فداکاری از بین نرفته است و کارکنان عرصه بهداشت 
و درمان همچنان جان بر کف به بیماران خدمت رسانی کردند و 

بسیاری از آنان در این راه به فیض شهادت نائل شدند.
محمدجواد دهقانی، معاون بسیج جامعه پزشکی استان هرمزگان، 
ضمن تبریک فرا رسیدن روز بسیج جامعه پزشکی گفت: بسیج 
جامعه پزشکی آمادگی هر گونه همکاری با این مرکز جهت انجام 

برنامه های فرهنگی، بهداشتی و درمانی را دارد.
عباس کاظمی، مسئول بسیج جامعه پزشکی ناحیه بندرعباس، گفت: 
۸ اسفند ماه، که به نام روز بسیج جامعه پزشکی نامگذاری شده 
است، سالگرد حمله شیمیایی به بیمارستان صحرایی فاطمه الزهرا 
)س( در اسفند ماه سال ۱3۶۴ است. این موضوع یکی از نادر ترین 

جنایات بشری و خلاف تمام کنوانسیون های بین المللی بود.
کاظمی افزود: برای حفظ نظام و اقتدار کشور باید در انتخابات 

شرکت کنیم و با رأی دادن امنیت کشور را حفظ کنیم.
واحد  پزشکی،  جامعه  بسیج  مسئول  رضایی،  صدیقه  ادامه  در 
فرهنگی و سرپرستار بخش داخلی جراحی مرکز آموزشی، پژوهشی 
و درمانی کودکان بیان کرد: تعداد پرسنل بسیجی این مرکز زیاد است 
و همگی همواره پای کار بوده اند. انشاالله در سال آینده فعالیت های 

کانون بسیج جامعه پزشکی پر قدرت تر از قبل انجام خواهد شد.
رضایی افزود: وقتی من نوعی دغدغه هم وطنم را داشته باشم یعنی 

تفکر من تفکر بسیجی است.
در پایان با حضور معاون بسیج جامعه پزشکی استان هرمزگان، 
مرکز  رئیس  و  بندرعباس  ناحیه  پزشکی  جامعه  بسیج  مسئول 
آموزشی، پژوهشی و درمانی کودکان از کارکنان بسیجی فعال مرکز 

تقدیر شد.

دکتر امیر حسابی در نشست اعضای بسیج جامعه پزشکی بیمارستان کودکان عنوان کرد؛

بسیج جامعه پزشکی از دستاورد های انقلاب اسلامی است
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در بیست و یکمین دوره جایزه ملی تعالی سازمانی؛

در بیست و یکمین همایش جایزه ملی تعالی سازمانی، 
برای دومین بار تندیس بلورین در بخش ساخت و 

تولید به شرکت فولاد هرمزگان اعطا شد.
هرمزگان،  فولاد  شرکت  عمومی  روابط  گزارش  به 
بیست و یکمین همایش جایزه ملی تعالی سازمانی با 
حضور جمعی از مسئولان دولتی، مدیران و کارشناسان 
همایش های  مرکز  در  جایزه،  در  شرکت های حاضر 

سازمان مدیریت صنعتی برگزار شد.
امسال تعداد ۱۹ شرکت در سطح تندیس، ۴0 شرکت 
در سطح تقدیرنامه برای تعالی و ۱5 شرکت در سطح 
گواهی تعهد به تعالی و در مجموع 7۴ شرکت اقدام به 
ثبت نام در فرآیند جایزه ملی تعالی سازمانی کرده اند. 
این جایزه در 3 سطح »تعهد به تعالی«، »تقدیرنامه« و 
»تندیس« )بلورین، سیمین و زرّین( به شرکت کنندگان 
اعطا می گردد، به طوری که شرکت هایی که امتیازشان 
بین صفر تا ۲50 است در سطح تعهد به تعالی قرار 
می گیرند، شرکت هایی که امتیاز آن ها بین ۲5۱ تا ۴50 
قرار  تقدیرنامه  دریافت کنندگان  گروه  در  می شود، 
خواهند گرفت؛ به شرکت هایی که موفق به دریافت 

امتیاز از ۴5۱ تا 550 شوند تندیس بلورین، امتیاز بین 
55۱ تا ۶50 تندیس سیمین و شرکت هایی که موفق 
به دریافت امتیاز بالاتر ۶5۱ شوند، تندیس زرین اعطا 

خواهد شد.
شرکت فولاد هرمزگان نیز براي دومین بار ، با حضور 
در بیست و یکمین دوره جایزه ملی تعالی سازمانی، 
بار دیگر موفق به کسب تندیس بلورین از این همایش 
شد که عطاالله معروفخانی تندیس و لوح تقدیر بیست 

و یکمین دوره را دریافت کرد.
پیام تبریک مدیرعامل فولاد هرمزگان به 
مناسبت کسب تندیس بلورین؛ گام های 

استوار فولاد هرمزگان در مسیر تعالی سازمانی
عطاالله معروفخانی به مناسبت دریافت تندیس بلورین 
جایزه ملی تعالی سازمانی در بیست و یکمین دوره، 
پیام تبریکی خطاب به همکاران صادر کرد. متن پیام 

به شرح زیر است:
توفیق  ما  به  دیگر  بار  که  شاکریم  را  متعال  خداوند 
داد بتوانیم افتخار بزرگ دیگری را برای برای خانواده 
بزرگ فولاد هرمزگان به دست آوریم. کسب تندیس 

از بیست و یکمین همایش  بار  بلورین برای دومین 
تعالی سازمانی با امتیاز بالاتر نسبت به دوره قبلی نشان 
می دهد فولاد هرمزگان مسیر درستی را انتخاب کرده 
و حرکت می کند. مسیری که از دو سال قبل با هم آغاز 

کردیم و اکنون در میانه راه قرار داریم.
همان طور که مستحضرید حرکت در مسیر سرآمدی 
و  رقابتی  فضای  در  سازمان ها  موفق  حضور  لازمه 
پرتلاطم کسب و کار امروزی است و رونق تولید از 
سازمان ها و بنگاه های متعالی حاصل می شود و زمانی 
می توانیم به رونق تولید امید داشته باشیم که سازمان 

در مسیر تعالی قرار گیرد.
شرکت فولاد هرمزگان نیز به عنوان یکی از شرکت های 
پیشرو در صنعت فولاد کشور، در جهت خلق ارزش 
خود  همواره  سازمان  ذی نفعان  همه  برای  مشترک 
تعالی می داند که صد  به حرکت در مسیر  متعهد  را 
مهر  هرمزگان  فولاد  موفقیت آمیز  نتایج  کسب  البته 
در  شرکت  این  حرکت  و  کارکنان  تعهد  بر  تاییدی 
مسیر تعالی است. ثبت ده ها رکورد تولیدی کمی و 
توسعه ای  طرح های  آغاز  گذشته،  سال  دو  در  کیفی 

ملی  متعدد  افتخارات  کسب  ارزش آفرین،  و  بزرگ 
و بین المللی، حرکت بر لبه تکنولوژی روز و دانش، 
دیجیتال،  تحول  شروع  بهره ور،  طرح های  اجرای 
استفاده از نیروهای نخبه و کارآمد و ده ها مورد دیگر 
از توانمندی ها و افتخارات فولاد هرمزگان در دو سال 
اخیر نشان می دهد علاوه بر اینکه توانسته ایم بر تمامی 
بپیماییم  استوار  را  تعالی  مسیر  کنیم،  غلبه  مشکلات 
و به کسب تندیس های ارزشمندتر در سال های آتی 

بیندیشیم.
بیست  بلورین  تندیس  کسب  دیگر  بار  اینجانب 
همه  به  را  سازمانی  تعالی  ملی  جایزه  یکمین  و 
شرکت  ذینفعان  و  سهامداران  زحمتکش،  کارکنان 
با  امیدوارم  و  می کنم  تبریک عرض  هرمزگان  فولاد 
به کارگیری الگوها و رویکردهای موفق جهانی مسیر 
رشد و تعالی را حفظ کنیم و مانند سالهای گذشته با 
تکیه بر دانش و تلاش همکاران پرتلاش شرکت فولاد 
هرمزگان بتوانیم شاهد افتخارآفرینی و شکوفایی فولاد 

هرمزگان در مسیر تعالی باشیم.
گروه گزارش/ نشریه صدف

 شرکت فولاد هرمزگان برای دومین بار موفق به کسب تندیس بلورین شد


